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Abstract

This study aims to evaluate the efficiency of the palouge bioremediation system as 

biological method for the produced water treatment from the oil. The evaluation depends 

upon measuring of some properties of both the inlet to & outlet from the system & then   

compares them by the Environmental regulations in Sudan 2002.The study  also aims to 

examine the availability of the optimum Environmental conditions necessary for the 

microbial growth (mainly bacteria). 

   From the results it has been found that the system has high efficiency according to the 

oil &phenol (toxic pollutant) content in the outlet which conform to the Environmental 

regulations in Sudan 2002 for the surface disposal of the waste water.

In accordance to the environmental conditions required for optimum microbial growth, it 

has been found that the average value of both temperature& pH were within the 

optimum  range for the microbial growth, but for the dissolved oxygen value at the inlet 

sample conform the minimum value necessary for the oil biodegradation by the 

microbes, but for the dissolved oxygen value at the inlet sample conform the minimum 

value necessary for the oil biodegradation by the microbes, but for the outlet sample the 

dissolved oxygen value is very small so it is not enough for the biodegradation process 

in the front reed beds.BOD & COD values conform the environmental regulations in 

Sudan and also the decreasing manner in these values indicate the progressing of the 

treatment system. For the soil moisture content it has been found that the moisture 

content was within the optimum range for biodegradation. Also from the study it has 

been found that sodium content present in high quantities at the outlet sample which will 

cause in the long term bad effect to the soil structure. For the cations (Ca, Fe, and Mg) 
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all concentrations falls in the risk range which may cause in the long term defect to the 

system.   

                                                                                                                       

الخلصــــــــــــــــــة
مع                النتج الاء لعالجة ذلك و بفلج البتول بحقل الحيوية العالجة نظام تقييم إلى الدراسة  تهدف

الدخول.               (  قبل العالج غي النتج الاء من لكل ذلك و الخصائص بعض قياس على التقييم يعتمد  البتول
      (    )     ( الخصائص    هذه مقارنة ثم من و النظام إلى الدخول بعد العالج النتج الاء و الحيوية العالجة نظام  في

لعام        الصادر السودانية البيئة قواني و الظروف,      2002بالقاييس إختبار إلى أيضا الدراسة وتهدف م  

للبكتيا             نمو أقص توافق الت القياسية الظروف تلك مع توافقها ومدى التوفرة  .البيئية

و                  الزيت محتوى معالجة ناحية من ذلك و عالية كفاءة له النظام أن وجد عليها التحصل النتائج  من

لعام                 السوداني البيئة قانون توافق العالج الاء في الزيت كمية ان وجد حيث النتج الاء في  الفينول
2002    (  )    , السوداني     البيئة قواني تطابق سام ملوث الفينول كمية وكذلك النتج للماء السطحي للتصيف م  

لعام          السجلة المراض و السامة الواد وكالة مقاييس م2003وكذلك . 

الرقم                و الحرارة درجة قيم متوسط أن وجد البكتيا لنمو الناسبة البيئية الظروف إختبارات إلى  بالنسبة

      , في        الذائب الوكسجي كمية إلى بالنسبة لكن للبكتيا نمو لقص اللزمة القيم نفس تطابق  الهيدروجين
أن               نتوقع بالتالي الحيوي التكسي لعملية اللزمة الدنيا القيمة يطابق العالجة نظام إلى الداخل  الاء

كمية                أن نستنتج بالتالي العالجة نظام مخرج عند العالج الاء في كثياً الذائب الوكسجي كمية  تنقص
و                النظام في ًا قدم إتجهنا كلما للملوثات الحيوي التكسي لعملية كافية تكون لن سوف الذائب  الوكسجي

           . القيمة      مع يتوافق أنه وجد فقد التبة رطوبة محتوى إلى بالنسبة أما الحيوي التكسي معدل يقل ثم  من

للبكتيا     نمو لقص القابلة  .القياسية

اللزم               الوكسجي كمية و البكتيا بواسطة إستهلكه اللزم الوكسجي كمية من كل قيمة ألى  بالنسبة

        ( السوداني     (  البيئة قواني في السودة القيم مع تتوافق النظام مخرج العالج الاء في الكيميائي  للتفاعل
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 (  )           . إلى   النظام مخرج العالج الاء في اعله القيم في النقص أيضاً يشي كما للماءالنتج السطحي  للتصيف
النظام     في العالجة عملية .تقدم

تأثي                  يؤثر سوف مما كبية معالج الغي أو العالج الاء في سواء الصوديوم كمية أن الدراسة من  وجد

    ,         . عب    تزداد الحديد و الاغنييوم الكالسيوم من كل كمية أن وجد الدراسة من أيضاً التبة تركيب على  سلب

العالجة            لنظام ًا خطر الزمن من مدة عب يشكل سوف مما العالجة  .نظام
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